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Náměstí – slavnostní otevření 
Datum 28. 12. 2014 se jistě v budoucnu 

bude uvádět jako významný den Blížkovic a 
to nejen proto, že v tento den slavíme 
v České republice státní svátek, Den vzniku 
samostatného Československa. V tento den 
došlo k slavnostnímu otevření nově zrekon-
struovaného náměstí v Blížkovicích.

Přesně ve 14.00 hodin vyšel průvod z rad-
nice v čele s vlajkonoši. Po úvodním vystou-
pení mažoretek, pod vedením paní 
Bernardové, zazněly hymny České republiky 
a Evropské unie.

Čestnou stráž s vlajkou městyse 
Blížkovice drželi blížkovičtí hasiči. Na nových 
stožárech před radnicí byly vztyčeny vlajky 
Evropské unie a České republiky.

Mezi čestnými hosty slavnostního 
otevření byli senátor Parlamentu ČR pan 
Ing. Pavel Štohl, zástupce dodavatelské 
firmy Strabag Ing. Pavel Vacek, projektanti z 
firmy Profi Jihlava a další hosté. Velmi pěkné 
bylo vystoupení žáků ZŠ Blížkovice pod 
vedením paní Vicanové a paní Turkové, kteří 
si pro nás připravili tance v lidových krojích.

Oficiálním termínem pro otevření 
náměstí byl konec října 2014. Cena díla byla 
necelých 14 mil. Kč, včetně nové dešťové 
kanalizace. Bez pomoci dotací z ROP 
Jihovýchod bychom nemohli tak rozsáhlé 
dílo provádět. Z vysoutěžené částky na 
rekonstrukci (mimo dešťovou kanalizaci) 
nám byla přiznána dotace ve výši cca 85% 
z celkových uznatelných nákladů.

Čím se můžeme na náměstí chlubit je 
jeho trojúhelníkový tvar, který byl při 
rekonstrukci zachován.

Střed žulového náměstí tvoří kulatý 
kámen se znakem městyse a s vyznačením 
13. století (dle archeologů se jedná o stáří 
základu našeho kostela).

Od středu jsou vyznačeny letokruhy, 
které nás provedou staletími, a do nich jsou 
zadlážděny kameny s významnými daty, 
která znázorňují důležité mezníky naší 
minulosti a vypovídají o historii Blížkovic 
(podrobněji viz článek Významná data). 
Volná místa v letokruzích jsou připravena 
také pro budoucí pokolení a jejich záslužné 
činy pro Blížkovice. Za vyhledávání historic-
kých dat děkuji našim děvčatům na radnici, 
především paní Kovářové, která dopodrob-
na dostupné kroniky přečetla a připravila 
pro Vás článek k objasnění významu těchto 
letopočtů.

Náměstím prochází 49. rovnoběžka. Její 
směr vyznačují žulové kostky umístěné 
v zelených travnatých pásech od Moravco-
vých (č.p.6) k Matulům (č.p. 126). Tato 
rovnoběžka je nazývána Zlatou vinnou 
rovnoběžkou a byla vždy brána jako severní 
výspa pěstování vín. Prochází nejlepšími 
oblastmi  pro výrobu bílých vín na světě, ve 
Francii i u nás. 

Při proslovech bylo jistě opomenuto 
poděkování mnoha lidem, kteří se na 
rekonstrukci podíleli. Poděkování patří 
opravdu všem, kteří přiložili ruku k dílu, ať 
fyzicky, nebo svojí radou, postřehem, někdy 
také kritikou (dobře míněná kritika je někdy 
velkou pomocí). Nemohli jsme ovšem 
vyhovět všem požadavkům. Dotační politika 
je přesně daná.

Co popřát našemu náměstí.? Ať nám co 
nejdéle slouží, aby se stalo místem odpočin-
ku a setkávání. Poděkování patří Vám, lépe 
řečeno nám všem, že jsme to v Blížkovicích 
za uplynulý rok vůbec přežili. Ať to byla 
kanalizace, výstavba chodníků, zapravení 
komunikací, zateplení školy a v neposlední 
míře rekonstrukce tohoto náměstí. 

Přestřižením pásky došlo oficiálně 
k otevření našeho nového náměstí. V tento 
den byla před radnicí vysázena památeční 
lípa, aby nám na mnoho desetiletí tuto 
událost připomínala. Lípa a patnáctý kámen 
uložený do letokruhu s datem 2014 (název 
Rekonstrukce náměstí) byly dary firmy 
Strabag a.s. u příležitosti slavnostního 
otevření náměstí.

Bohaté občerstvení pro Vás zčásti spon-
zorsky připravila firma Scolarest, která nám 
zajišťuje školní stravování. O Vaši pohodu se 
skvěle staral PRIMA BAND pana Holíka 
a malé návštěvníky bavil kejklíř Jonáš. 
Počasí bylo v tento den sice chladnější, ale 
sluníčko na nás mezi mraky pokukovalo, 
jako kdyby chtělo taky něco málo shlédnout 
z této slávy.

Co je pro nás ovšem záhadou, je patník 
v travnatém porostu před nemovitostí číslo 
popisné 125 (Koukalovi). Při rekonstrukci 
byl zachován přibližně ve stejných místech, 
kde vždy stál. Neví někdo z občanů, co 
znázorňuje? Rádi si vyslechneme vysvětlení 
– objasnění.

Bc. Šárka Ježková
starostka
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Důležité mezníky v historii obce
Při rekonstrukci náměstí byly na dlažbě 

vyznačeny letokruhy, do kterých jsou 
chronologicky vsazeny kamenné kostky. Na 
náměstí jich je celkem patnáct. Čtrnáct 
z nich by nám mělo připomínat důležité 
události z historie naší obce. Ta patnáctá 
upozorňuje na jednu zajímavost našeho 
náměstí – tzv. vinařskou rovnoběžku. 

O která významná data jde? Pojďme se 
společně vrátit do historie a připomenout si 
významné mezníky naší obce. 

13. století - výstavba kostela
Kostel sv. Bartoloměje v Blížkovicích byl 

původně románský, ze 13. století, a to jeho 
nynější přední barokní část. V 18. století byl 
přestavěn na barokní. Při jeho rekonstrukci, 
když v roce 1670 vyhořel, byla přistavěna 
věž a v roce 1784 pak byla zhotovena krypta.

1349 – 1. písemná zmínka
První písemná zmínka o Blížkovicích se 

objevuje v polovině 14. století, kdy se již 
uvádí Blížkovice s kostelem a farou. Jedná se 
o dopis kanovníka Petra ze Znojma – Louky, 
zaslaný tehdejšímu blížkovickému knězi.

1498 – jmenování Blížkovic městečkem
Blížkovice se uvádějí jako městečko již od 

roku 1498. Toto označení (městečko, 
respektive městys) získávaly vsi od třinácté-
ho století. Později už nestačilo jen rozhod-
nutí místní vrchnosti, ale bylo nutné privile-
gium panovníka. Pro jmenování bylo zapo-
třebí splňovat jisté náležitosti – toto sídlo 
muselo být spádové a mít ráz městečka (ke 
jmenování se vztahovala i privilegia, napří-
klad pořádání výročních trhů, což jasně 
značí odlišení od vsí bez privilegií).

1655 – získání významných privilegií
Za věrnou službu, konanou panství 

znojemskému, obdržely Blížkovice 1. 2. 
1655 od Města Znojma několik významných 
výsad, neboli privilegií, které byly psány 
česky. Tyto výsady později ještě potvrdili 
a rozšířili Marie Terezie a Josef II.

1753 – otevření první školní budovy
Věrohodné zprávy o tom, kdy se začalo 

v Blížkovicích vyučovat, nemáme, ale už 
v roce 1622 byla v Blížkovicích tzv. farní 
škola. Pravidelně se v Blížkovicích vyučovalo 
od roku 1723 a učitelem zde byl Severín 
Weisner. Za jeho působení byla v Blížko-
vicích postavena u kostela sv. Bartoloměje 
školní budova. Do té doby se vyučovalo 
převážně v selských domech. Školní budova 
sloužila až do roku 1834, pak byla zbourána 

a nahrazena novou stavbou, která jako škola 
dosloužila v roce 1952, kdy byla veškerá 
výuka přesunuta do nově postavené školní 
budovy.

1871 – vybudování železniční tratě
Stavba trati od Znojma k Jihlavě začala 

v únoru 1869. Mechanizace na stavbě 
nebyla skoro žádná, jen lopata, krumpáč, 
kolečko a koňské povozy. Zkušební jízda byla 
provedena 4. 4. 1871. Pravidelná doprava 
na trati Jihlava – Znojmo byla zahájena 23. 4. 
1871. Zastávka v Blížkovicích, označená jako 
„Haltestelle Lispitz“ byla otevřena až v roce 
1896.

1880 – zřízení poštovního úřadu
V roce 1749 byla vybudovaná kolem 

Blížkovic císařská silnice, na níž se soustře-
ďovala tehdejší poštovní doprava. Pošta v té 
době měla své sídlo v Moravských 
Budějovicích. V Blížkovicích byl poštovní 
úřad zřízen až v roce 1880.

1885 – zřízení zdravotního obvodu
V roce 1885 byl v městečku Blížkovice 

zřízen zdravotnický obvod. Prvním lékařem 
byl doktor Andera.

1893 – založení hasičského sboru
Myšlenka založit v Blížkovicích hasičský 

sbor vznikla po ničivém požáru, který ve vsi 
vypukl 1. 5. 1893. Stanovy sboru byly 
schváleny už 27. 7. 1893. O členství v nově 
vznikajícím sboru byl nebývalý zájem a pro 
činnost bylo vybráno 48 dobrovolných 
hasičů. Potřebné finanční prostředky na 
činnost sboru byly získané z veřejné sbírky 
a darů. Činnost sboru se nesoustředila 
pouze na věci spojené s hasičstvím, ale 
velkou měrou se členové starali i o kulturní 
život v obci.

1919 – sloučení městyse a vsi
Kuriozitou Blížkovic je, že vedle sebe 

vznikly vlastně dvě samostatné obce, a to 
Blížkovice městys (městečko) a Blížkovice 
ves. Toto zřízení se udržovalo po mnohá 
desetiletí i přesto, že spolu obě obce těsně 
sousedily. A tak zde byli dva starostové, dvě 
zastupitelstva, dvoje domovní číslování a 
dva pozemkové katastry.  Obě obce byly 
sloučeny v roce 1910, ale o rok později se 
opět rozdělily. K definitivnímu sloučení pod 
názvem Blížkovice došlo až v roce 1919. Až 
do roku 1958 existovalo samostatné číslová-
ní domů městečka a vsi. Existenci dvou 
samostatných sídelních jednotek nám dnes 
připomíná už jen rozdělení obce na dva 

samostatné katastry – Ves a Městys 
Blížkovice.

1929 – zavedení elektrického proudu
V roce 1928 se obecní zastupitelstvo, na 

základě vyjednávání se zástupci Západo-
moravských elektráren z Oslavan, rozhodlo 
zavést do Blížkovic elektrický proud, a to za 
165.000,- Kč. Práce na elektrifikaci obce 
byly dokončeny v roce 1929 a první světla se 
rozsvítila 31. 8. 1929 v 19.30 hodin.

1952 – otevření nové školní budovy
Základní kámen k nové školní budově byl 

položen 5. 10. 1947. V průběhu výstavby se 
vyskytly těžkosti a zástupci tehdejšího 
místního národního výboru nabídli budovu 
k průmyslovým účelům a na budovu školy 
chtěli přebudovat lidový dům. Nakonec se 
rozhodlo o dokončení původního záměru, 
a tak byla v roce 1952 otevřena v naší obci 
nová základní devítiletá škola.

2007 – návrat titulu městys
V roce 1990 byla po padesáti letech v naší 

republice obnovena místní samospráva 
v obcích. Nebyly však vráceny příslušné 
tituly městysům. K zavedení tohoto titulu 
do našeho právního řádu  došlo až v roce 
2006, změnou zákona o obecních zřízeních.

Na základě žádosti obce Blížkovice z roku 
2006, rozhodl tehdejší předseda Poslanecké 
sněmovny Ing. Miloslav Vlček o návratu  
tohoto titulu i pro naši obec, která se tak dne 
23. 1. 2007, po dlouhých letech, opět stala 
městysem.

2014 – rekonstrukce náměstí
Centrum naší obce představuje trojúhel-

níkové náměstí, které velice pravděpodob-
ně tvořilo jádro původní středověké vsi. 

V letošním roce 2014 prošlo celé náměstí 
rozsáhlou rekonstrukcí, která byla zakonče-
na v den státního svátku, 28. 10. 2014, jeho 
slavnostním otevřením.

49. rovnoběžka
Zajímavostí blížkovického náměstí je 49. 

rovnoběžka, která náměstím prochází. Tato 
rovnoběžka je brána jako severní výspa 
pěstování vín. Je to speciální terroir pro bílá 
přívlastková vína, která se vyznačují líbivou 
kyselinkou a bohatou vůní. Prochází nejlep-
šími oblastmi pro výrobu bílých vín na světě, 
a proto se jí také říká Zlatá vinná rovnoběž-
ka.
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Vážená paní starostko!
Když jsem přijel po roce do své rodné vesničky, byl jsem mile překvapen, jaká změna se stala v Blížkovicích po dobu Vašeho starostování. 
Procházel jsem se vesnicí a viděl spoustu změn k lepšímu. Viděl jsem krásné vybudované náměstí, prostor před radnicí, nové chodníky a 
cesty. Škola, do které jsem chodil za mlada, tu jsem skoro nepoznal. Má nová okna, krásnou fasádu, bezbariérový přístup, chodníky atd. 
Určitě jsem neviděl vše, co jste zbudovali, ale jedno je jisté, Blížkovice díky Vám vzkvétají. Chtěl bych Vám tímto, paní starostko, složit 
velkou poklonu a obdiv za to, co jste za svého působení na úřadě dokázala. Jen tak dál. Blíží se vánoce a konec roku, proto bych Vám chtěl 
popřát hezké prožití svátků, hodně štěstí, zdraví, pohody a hlavně hodně sil v novém roce 2015.

S pozdravem rodák z Blížkovic.
Karel Volf, Huštěnovice.

Kanalizace, chodníky, komunikace, zateplená škola a v neposlední řadě nově zrekonstruované náměstí. Díky těmto projektům patří 
Blížkovice mezi jedny z nejlépe upravených obcí.

Paní starostku to jistě stálo spoustu sil a obětí. Dříve jsme záviděli okolním obcím, teď mohou závidět ony nám.
Za všechnu obětavou práci děkuji.

Jiřina Chaloupková

Reakce rodáka z Blížkovic

Chodníky
S potěšením můžeme konstatovat, že se nám s pomocí dotací ze Státního fondu dopravní infrastruktury podařilo vybudovat nové 

chodníky od železničního přejezdu po tok Jevišovky. Věřte, že mám velkou radost, když vidím chodce, kteří po létech mohou chodit po 
chodníku a nám řidičům nechodí po silnici. O to víc mrzí, když vidím, že se stále neumíme zbavit nešvaru parkování na těchto chodnících. 
Vjezdy k nemovitostem slouží pro nájezdy a ne na parkování. Věřím, že nebudeme muset přistoupit k pokutování a že se to odnaučíme. 

V zimním období nám to bude velmi ztěžovat posypové práce. Nevypadá to pěkně a hlavně 
chodci musí sejít na komunikaci a vozidla obejít. Chodci se tak vystavují střetu s vozidly.

V zimním období budeme řádně chodníky posypávat. Na co však upozorňujeme, je skutečnost, 
že vjezdy k nemovitostem nejsou součástí posypového plánu (platí též pro náměstí) a je na kaž-
dém z Vás, abyste si je udržovali.

Bc. Šárka Ježková, starostka

Poděkování
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VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE 2014
Jak jsme zvyklí, volby do zastupitelstva 

probíhají každé 4 roky. Tato pro mnohé 
významná událost proběhla letošní rok 10. 
– 11. října. 66,4 % voličů odevzdalo svůj hlas 
a tím podpořilo své vybrané kandidáty. 
A jaké byly celkové výsledky? 

                           pořadí na HL počet hlasů
1. OBČANÉ PRO BLÍŽKOVICE 487
Palát Bohumil 3 72
Vrbová Martina 9 69
Říha Ladislav 1 64
Kříž František 5 63
Hápová Jaroslava 8 63
Křikavová Marika 6 59
Filipský Aleš 7 42
Novotná Jana 4 35
Čižmářová Zora 2 20

2. KŘESŤANSKÁ A DEMOKRATICKÁ UNIE - 
ČESKOSLOVENSKÁ STRANA LIDOVÁ

586
Dancinger Josef Ing. 1 117
Svoboda Pavel 5 73
Novotný Lukáš Mgr. 2 71
Šefčíková Helena 8 66

Křížová Martina Ing. 7 63
Holík Josef 4 62
Nevoral Jindřich 3 56
Finda Jaromír MVDr. 9 45
Foučková Alžběta 6 33

3. Nezávislí kandidáti pro Blížkovice
             3 701

Ježková Šárka Bc. 1 555
Moravec Milan 2 471
Dvořák Vladimír 4 444
Fouček Miroslav 3 421
Komenda Roman Ing. 7 383
Samková Hana 5 379
Šerhák Pavel 6 364
Holub Pavel 8 359
Křikava Tomáš 9 325

                     

4. Nezávislí kandidáti 590
Holík Zbyněk 1 125
Bernardová Maria 3 92
Heš Karel 4 92
Danielová Helena MUDr. 9 67
Plaček Václav 8 48
Volf Miroslav 7 47

Sobotka Libor 5 45
Vicanová Radka Mgr. 2 44
Sladký Zdeněk 6 30

Zvolenými zástupci do zastupitelstva pro 
období 2014 – 2018 jsou:
Bc. Šárka Ježková                  
                      starostka  555 hlasů 
Milan Moravec  471 hlasů 
Vladimír Dvořák  444 hlasů 
Miroslav Fouček  421 hlasů 
Ing. Roman Komenda        
                 místostarosta  383 hlasů
Hana Samková  379 hlasů
Pavel Šerhák  364 hlasů
Zbyněk Holík  125 hlasů
Ing. Josef Dancinger  117 hlasů

Děkujeme za Vaši účast v komunálních 
volbách a věříme, že Vás svojí činností 
nezklameme a budeme pokračovat v rozvoji 
Blížkovic.
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Investiční akce schválené Zastupitelstvem městyse Blížkovice 
dne 18. 11. 2014 na období 2015 – 2018

• pochůzí lávka přes Jevišovku
• výstavba garáží
• oprava silnice na Budín
• rekonstrukce hřbitova, hřbitovní zdi 

a márnice
• oprava komunikace u fary
• obnova vodního díla Stehlíkův mlýn
• výstavba parkoviště u obchodu Majka
• výstavba Centra sociálních a zdravotnic-

kých služeb
• příprava pozemků pro bytovou výstavbu
• výjezd na komunikaci 1/38 (státní silnici)
• chodník ke škole
• rekonstrukce sochy na náměstí
• víceúčelové sportoviště za školou
• oprava mostku poškozeného po povod-

ních (Plac)

Byli bychom rádi, pokud by se nám 
v dotační politice dařilo tak, jak v minulém 
čtyřletém období. Dotace, bez kterých 
nejsme schopni většinu z výše uvedených 
akcí realizovat, budeme pro Vás sledovat 
a pokusíme se v co největší míře naše plány 
na obnovu Blížkovic splnit.

 Bc. Šárka Ježková
starostka

Poplatek za komunální odpad v roce 2015
Vážení občané, dne 11. 12. 2014 schválilo zastupitelstvo městyse Blížkovice vyhlášku č. 4/2014 o poplatku za provoz systému shromaž-

ďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů (dále již poplatek za odpady). Poplatek za odpady je pro 
rok 2015 stanoven pro fyzickou osobu ve výši 500,- Kč a pro podnikatele na částku 1.000,- Kč za kalendářní rok. Splatný je do 31. 3. 2015.

Proč došlo ke zvýšení? Při výpočtu pro stanovení ceny bylo propočteno, že náklady za komunální odpad (popelnice) na jednu osobu 
jsou ve výši 516,- Kč. Ovšem další náklady, které při likvidaci odpadů vznikají, tj, tříděný a nebezpečný odpad (po odečtení odměny, kterou 
dostáváme za to, že řádně třídíme), jsou na jednoho poplatníka ve výši 610,-Kč. K tak radikálnímu zvýšení nepřistupujeme a ztráta, která 
nebyla rozpočítána do výše poplatku za odpady, je ve výši 107.247,-Kč. Tuto ztrátu hradíme z rozpočtu Městyse.

Jistě jste si všimli, že některé kontejnery byly vyměněny a někde jich máme dokonce víc. Nepořádek kolem těchto sběrných míst je 
někdy až zarážející. Posuďte sami.

Bc. Šárka Ježková
starostka 
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Školní zahrada s přírodní učebnou
Ve čtvrtek 15.září 2014 vyslyšelo  několik rodičů, sourozenců a 

žáků 3. třídy výzvu paní učitelky Dancingerové a přišli podpořit 
naše snažení o dokončení projektu Školní zahrada s přírodní 
učebnou v ZŠ Blížkovice. Protože 6 původně vysázených ovocných 
stromů se neujalo, vysázeli jsme stromky nové. Někteří z nás 
pomohli žákům školy v rytí záhonů, děti hrabaly spadané listí. Dále 
jsme založili šest kruhových záhonů pro pěstování bylinek, cibulo-
vin, travin a trvalek. Ohraničili jsme je kameny a dřevěnými kůly, 
které nám věnoval pan Rostislav Vrba. Všem zúčastněným velmi 
děkuji za pomoc a spolupráci.

V období duben 2013 – září 2014 prošla školní zahrada těmito 
proměnami:

Aktivita 1 – Pěstební plocha 
2Pěstební plocha (360 m ) byla umístěna v jižní části pozemku. 

Plocha byla rozdělena na tři obdélníkové záhony (6x20m). Tyto 
pozemky si rozdělují jednotlivé třídy pro pěstování zahradních 
plodin. Dále bylo vymezeno 6 kruhových záhonů pro pěstování 
bylinek, okrasných rostlin, trav a cibulovin. Pozemky obdělávají 
žáci a učitelé školy s občasnou pomocí zaměstnanců městyse a 
rodičů. 

Aktivita 2 – Ovocný sad 
Severně vedle pěstební plochy byl vysázen ovocný sad (3000 

2m ). Výsadbu ovocných stromů a keřů provedli rodiče s žáky školy. 
AKTIVITA 3 – Přírodní učebna 
Do prostoru mezi školním dvorem, včelínem a ovocným sadem 

byly vysázeny 4 vzrostlé listnaté a jehličnaté stromy. Kolem jižního 
plotu byl vysázen živý plot z habrů, který postupně přechází ve 
spirálovité bludiště z habrů a kvetoucích keřů. K východnímu 
plotu byly vysazeny rakytníky, na okraje pěstebních záhonů 
kanadská borůvka, maliník a ostružiník. Směrem ke sportovní 
části zůstává travnatý pás tzv. motýlí louky (200m2). Stromy a keře 
vysadili žáci a učitelé školy v projektu Den Země. Truhlářství Jirtom 
vyrobilo 4 dřevěné lavice a 2 stoly. 

AKTIVITA 4 – Rekonstrukce včelína 
Původní včelín byl upraven na sklad zahradního nářadí. Byla 

zrekonstruována střecha. Podlaha byla vyspravena novým 
cementovým potěrem, vnitřní i vnější stěny omítkou. Byla prove-
dena výměna vstupních dveří. Dřevěné desky tvořící část vnější 
stěny byly oproti plánu nahrazeny novými. 

Veškeré práce na rekonstrukci včelína byly prováděny za 
pomoci oslovených rodičů žáků podle profesního zaměření 
(zednické, truhlářské, klempířské a pokrývačské práce). 

AKTIVITA 5 – Tvorba vzdělávacích materiálů k přírodní učebně 
Díky spolupráci se Střední školou řemesel a služeb Moravské 

Budějovice byly vyrobeny kovové stojany na infocedule. 
Zavěšovací štítky k ovocným stromům navrhli, vytiskli a instalovali 
žáci. Cedule pro naučnou stezku podle návrhu a zpracování žáků 
vytiskli ve Vendy ateliéru Moravské Budějovice. Původně pláno-
vaná souhrnná infotabule byla nahrazena přenosnými výukovými 
nástěnnými tabulemi s pracovními tabulkami A4 pro žáky s ná-
zvem Od květu k plodu I. a II. díl.

Celý projekt byl spolufinancován z revolvingového fondu 
Ministerstva životního prostředí a byl ukončen k 30. 9. 2014.

Hana Makovičková

Přírodní učebna na školní zahradě
Při rekultivaci jižní části zahrady vznikl prostor, který tvoří přechod mezi školním dvorem a zahradou. S využitím sponzorského daru 

Lesů ČR ve výši 50.000 Kč jsme mohli vybudovat venkovní učebnu, kterou bude možné využívat pro výuku různých předmětů. Je to 
zároveň ideální místo pro laboratorní práce, výtvarnou výchovu, ale také k poslechu zvuků přírody, nebo jen k odpočinku po práci na 
školních pozemcích. V odpoledních hodinách využijí učebnu k různým aktivitám děti ze školní družiny. Altán byl vybudován v období 
květen – září 2014. Dřevěné lavice a stoly jsou zatím přes zimní období umístěny v budově školy.

Jsme pyšní na to, že se nám podařilo vytvořit velmi příjemné prostředí pro využití nových metod výuky a věříme, že se praktické učení 
v přírodním prostředí stane pro žáky i učitele opravdu radostí.

 Hana Makovičková
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Bible a my  
Ve středu 26.11.2014 proběhlo na ZŠ Šumná okresní kolo dějepisné 

soutěže Bible a my.  Naše škola měla zastoupení ve všech čtyřech 
kategoriích (I. kategorie 3.-5.třída –téma Mojžíš, II  - 6.a 7. třída – Maria 
, III  - 8. A 9. třída Josef Egyptský, IV - střední školy – Pavlovy listy), 
protože k naší velké radosti s námi spolupracují i někteří naši bývalí 
žáci, kteří studují na středních školách. Díky tomu se okresního kola 
soutěže účastnili žáci a studenti 10 škol z okresu Znojmo, dále z Morav-
ských Budějovic a Domamili.

Zvítězili jsme ve všech kategoriích a do celostátního kola z celkově 
8 postupujících (1. a 2. místo) je 5 našich svěřenců.  Máme však velmi 
dobrý pocit ze všech našich soutěžících, protože výsledky jsou násle-
dující:
I.kategorie – 1. místo Tomáš Kříž, 2.  Anna Křížová, 4. Eliška Pipalová 
(5.třída)
II. kategorie- 1. místo Jana Tesařová (7.tř.), 5. Natálie Danielová, 8.Petra Svobodová (6.tř.)
III. kategorie- 1. místo Ondřej Kříž, 3. Kristýna Kováříková (8.tř.), 7.Jakub Klein (9.tř.)
IV. kategorie- 1. místo Jan Kříž, 3. Petra Konvalinová, 4. Lukáš Finda (gymnázium Moravské Budějovice), 5. Soňa Tesařová (SZŠ Znojmo)

Všem soutěžícím velmi děkujeme za vzornou přípravu a reprezentaci naší školy a postupujícím přejeme hodně štěstí do celostátního 
kola, které se uskuteční 18.3.2015 v Hustopečích.

Martina Křížová a František Hofbauer

Život na Základní škole v Blížkovicích
Lidová píseň
Lidová písnička není cizí ani mladé 

generaci. To dokázali žáci 3. a 4. třídy při 
vystoupení na setkání s důchodci. Zpěv 
moravských písní doprovodili hrou na 
flétnu. Děvčata a chlapci ze 4. třídy při svém 
tanci v krojích roztleskali celý sál. Jejich 
vystoupení se zalíbilo tak, že ho předvedli i 
při slavnostním otevírání náměstí.

Sport
Žák 9. třídy Martin Hochman byl nomino-

ván na mezinárodní trojutkání mladých 
atletů, které se konalo 10. října 2014 na 
stadionu ve Znojmě. V konkurenci atletů 
z Tábora, Znojma a Nových Zámků bylo 
Martina vidět ve vrhu koulí (4. výkonem 

11,83m) a zejména v hodu kriketovým 
míčkem (1. místo výkonem 68,80m). 

Mezinárodní projekt
Naše škola se v letošním roce zapojila do 

mezinárodního projektu Záložka do knihy 
spojuje školy. Cílem je navázání spolupráce 
mezi českými a slovenskými školami. 
Organizátoři nám jako partnerskou školu 
vybrali ZŠ a MŠ J. A. Komenského Lednicu, 
která leží v okrese Púchov. Naši žáci i jejich 
slovenští "kolegové" vytvořili záložky do 
knihy a ty si poté na konci října vyměnili. 
Pevně doufáme, že akce neskončí pouze u 
bezejmenné výměny záložek, ale že spolu 
zůstaneme v kontaktu i nadále.

Logická olympiáda 
21 žáků naší školy se v letošním školním 

roce poprvé zapojilo do Logické olympiády. 
Tato soutěž je založená na logických úlo-
hách, jejichž řešení vyžaduje samostatný a 
kreativní přístup. Nerozhodují zde naučené 
znalosti, ale schopnost samostatného 
uvažování a pohotového rozhodování. Na 2. 
stupni zvítězil Ondřej Kříž z 8. třídy, vítězkou 
na 1. stupni se stala žákyně 5. třídy Eliška 
Pipalová, která zároveň postoupila do 
krajského kola. 7. listopadu v Brně hravě 
obstála v konkurenci 50 žáků, převážně 
z brněnských gymnázií, obsadila krásné 23. 
místo. 
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Přednáška Sex, AIDS a prevence
26.11.2014 přijel do naší školy pan Tomáš Řehák 

z občanského sdružení ABATOP, které napomáhá 
a působí v prevenci sociálně patologických jevů. Žáci 
8. a 9. ročníku měli přednášku o zneužívání drog, 
zodpovědném sexuálním chování a nemoci AIDS. 
Přednášející zaujal posluchače citlivým přístupem 
k závažným tématům, ale i humorem a otevřeností. 
Mluvené slovo bylo doplněno zajímavou prezentací 
a filmem k dané problematice. Žáci ocenili přede-
vším milé a vtipné příhody ze života, učitelé vysokou 
úroveň přednášky i profesionální přístup přednášejí-
cího.

Spolupráce s městysem
Žáci základní školy pod vedením učitelek připravili kulturní program na Setkání s důchodci a potěšili tak přítomné zpěvem lidových 

písní pod vedením p. uč. Dancingerové a tanečky v lidových krojích pod vedením p. uč. Vicanové a asistentky paní Turkové. Tanečky 
měly úspěch a tak je bylo možno zhlédnout také při slavnostním otevření zrekonstruovaného náměstí.

                                                        

            M. Dancingerová, H. Makovičková, F. Hofbauer, E. Kovářová, M. Křížová, E. Valová

Projekt 
Počínaje měsícem září je Základní škola Blížkovice zapojena do projektu Pojďme se dotknout ICT. Příjemcem dotace z ministerstva 

školství je Středisko služeb školám Brno, které má v rámci dotace dalších 40 škol z Jihomoravského kraje.  Cílem tohoto projektu je 
připravovat pedagogy na využívání dotykových zařízení ve výuce, a to tak, aby se tato zařízení stala pro žáky pracovním nástrojem. 
Všichni pedagogičtí pracovníci již absolvovali čtyřhodinové školení, které bylo zaměřeno na práci se stávajícím vybavením školy. Ředitel-
ka školy se v rámci projektu zúčastnila dvoudenního školení s tématem Legislativa výběrového řízení. V nejbližší době čeká školu mento-
ring k současnému vybavení školy ICT a výběrové řízení na nákup dotykových zařízení pro pedagogy.

E. Valová
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V mateřské škole 
V letošním školním roce je do MŠ přihlá-

šeno 64 dětí. Ve třídě I. Krtečci je zapsáno 24 
dětí ve věku 4 – 5 let. Ve třídě II. Medvídci je 
přihlášeno 21 dětí ve věku 2,5 – 4 roky. Ve 
třídě III. Sovičky je zapsáno 19 dětí od 5 do 6 
let. Pro celoroční téma jsme zvolily lidová 
přísloví, např. Ve dvou se to lépe táhne, 
V nouzi poznáš přítele, Jablko nepadá 

daleko od stromu…. Náměty k rozhovorům 
a činnostem směřují k rozvoji sociálních 
dovedností dítěte, jeho komunikačních 
kompetencí i k rozvoji emocí. Zprostředko-
vávají povědomí o etických normách a ho-
dnotách naší společnosti, základní poznatky 
o jazyce a životě v okolí dítěte.

Naše MŠ nabízí velký nadstandard 

v oblasti logopedické prevence. P. uč. 
Sobotková J. a Jelínková D. pod vedením SPC 
Znojmo dosahují vysokých výsledků při 
práci s dětmi, které potřebují preventivní 
logopedickou prevenci. Počet těchto dětí 
každým rokem přibývá. A proč je logopedic-
ká prevence  již v předškolním věku tak 
důležitá? Protože působí nejen ve smyslu 
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předcházení poruchám komunikačních 
schopností, ale i ve smyslu pokynů pro 
optimální stimulaci vývoje řeči dětí.  V rámci 
logopedické prevence se zdravé děti učí 
správně mluvit, osvojují si správné komuni-
kační návyky. Děti s narušenou komunikační 
schopností překonávají své nedostatky pod 
vedením logopedických pracovníků, aby 
nedocházelo k deformaci osobnosti. Péčí 
o správný vývoj řeči podporujeme i duševní 
rozvoj dítěte, rozvíjíme celou osobnost.

Ke zkvalitnění naší práce s dětmi se 
všechny učitelky pravidelně účastní dalšího 
vzdělávání pro pedagogické pracovníky.   

Naučné programy a divadelní předsta-
vení 

Od ledna budou nejstarší děti jedenkrát 
měsíčně jezdit na divadelní představení do 
Znojma. Aby se mohli podobných aktivit 
účastnit i ti nejmenší, pořádáme pro všech-
ny děti několikrát během školního roku 
maňásková představení.

Již v prvním týdnu v září byl pro děti 
připraven kulturní zážitek – maňáskové 
představení „Zajíčkův zoubek“, ve kterém si 

děti připomněly důležitost zdravé výživy a 
péče o chrup. V říjnu se děti zúčastnily 
naučně vzdělávacího programu o zvířatech. 
Při návštěvě p. Hořáka ze záchranné stanice 
Ikaros se děti seznámily s živými exotickými 
zvířaty, např. chameleónem, hadem, činči-
lou… 

Jak jsme přivítali Martina
Po celý školní rok se snažíme dětem v MŠ 

přibližovat lidové tradice a pranostiky. Proto 
jsme se i letos připravovali na příjezd 
Svatého Martina. Paní učitelky seznámily 
děti s dávnou legendou. Děti v každé třídě si 
pro příjezd Martina vytvořily papírové 
ozdoby – čelenky, podkovy, koníky. Oslava 
vyvrcholila přímo v den svátku Martina. 
Všechny děti se sešly v herně u „medvídků“. 
Za zvuků fanfár mezi ně přijel Svatý Martin 
na bílém koni. Slavnost pokračovala tancem 
a soutěžemi. Radostná atmosféra a nadšené 
tváře dětí byly odměnou pro paní učitelky.

Advent v MŠ
K navození sváteční nálady přispělo 

maňáskové představení „Vánoční pohádka“. 
Celý týden     před první adventní nedělí si 

děti vyráběly ozdoby, kterými každá třída 
ozdobila svůj stromeček na náměstí. 
Nejmladší „medvídci“ si připravily rybičky, 
řetězy. Druhá třída „krtečci“ ozdobila 
stromeček sněhuláky, hvězdičkami a zvo-
nečky. Nejstarší „sovičky“ vyrobily zvoneč-
ky, dárečky a papírové kouličky. V neděli 30. 
listopadu v podvečerních hodinách jsme se 
u stromečků všichni sešli při zpívání zimních 
písní a koled před rozsvěcováním vánočního 
stromu. V pátek 5. prosince nadešel pro děti 
dlouho očekávaný den: příchod Mikuláše s 
andělem a čerty. Všechny děti si předem 
vyráběly čertovské rohy nebo masky, 
naučily se několik básniček a písniček 
s mikulášskou a čertovskou tématikou, 
které návštěvě přednesly. Děti byly obdaro-
vány adventními kalendáři a vánočními 
perníčky, které věnovalo SPMŠ.

Pro předvánoční čas jsme připravily ještě 
další akce: vánoční tvoření s rodiči a nadělo-
vání dárků v MŠ.

Přejeme Vám všem příjemné a klidné 
prožití vánočních svátků, hodně radosti 
a šťastné chvíle strávené s Vašimi dětmi.

Pospíchalová Jana

Z činnosti Tělovýchovné jednoty při ZŠ Blížkovice
TJ při ZŠ Blížkovice začíná již 

třetí desetiletí. Od svého založení 
v roce 1992 se rozrostla na 239 
členů, z nichž většina navštěvuje 
cvičební hodiny odboru ASPV. 
Cvičební hodiny zajišťují vyškole-
ní cvičitelé a cvičitelky: Dana 
Jelínková, Blanka Polášková, 
Monika Makovičková, Štěpán 
Dancinger, Josef Tesař, Anna 
Svobodová, Hana Makovičková a 
Marie Bernardová.

Cvičíme od nejmenších dětí po 
dospělé, každý cvičenec může po 
zaplacení členského příspěvku / 
100 Kč mládež, 200 Kč dospělí / 
navštěvovat dle svého zájmu více 
cvičebních hodin. A určitě mají 
z čeho vybírat.

U mládeže je to: všeobecná 
gymnastika, aerobik a kondiční 
gymnastika, košíková, florbal a 
všeobecné cvičení, atletika, 
mažoretky. Dospělí vybírají ze 
zdravotní Tv, kondiční gymnasti-
ky florbalu, nohejbalu, volejbalu.

Tělovýchovná jednota úzce spolupracuje se Základní školou při atletických závodech, gymnastice, florbale, dále podporuje školní akce 
– karneval a drakiádu. Velkou naší akcí je každoročně dětský sportovní den a běh rodičů s dětmi pořádaný ke Dni dětí. Jsme rádi, že se do 
pravidelného cvičení zapojuje stále více zájemců, chodí nejenom naši občané , ale  jezdí k nám i dospělí z Častohostic, Štítar a Zálesí. 
Všem dáváme možnost přijít mezi nás a vybrat si cvičení podle svého zájmu. Myslím, že tím naplňujeme heslo naší asociace „ Pohyb je 
život“.

   Za všechny cvičitele Marie Bernardová
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Cvičební hodiny odboru ASPV 2014-2015
 TJ při ZŠ Blížkovice

Nabízíme Vám možnost cvičení v našem odboru od měsíce října: 
 

Den kategorie doba vedoucí
Pondělí Rodiče a děti 16 ,00 – 17,00 h. D. Jelínková

B. Polášková
Košíková dívky 17,15 – 18,15 h. J. Tesař

Úterý Chlapci 1.-2.tř 12,15 – 13,05 h. M. Bernardová
Chlapci  3.+ přespolní 13,10 – 14,00 h. M. Bernardová
Chlapci 4.-6.tř. domácí 14,00 – 15,00 h. M. Bernardová 
Gymnastika  st. 15,00 – 16,00 h. H. Makovičková
Chlapci 7.-9.tř. 16,00 – 17,00 h. M. Bernardová
Zdravotní TV 17,30 – 18,30 h. M. Bernardová

 Středa Gymnastika 4.-6.tř. 13,30 – 14, 30 h. H. Makovičková
Florbal – dorost + muži 17,00  – 18,00 h. Š. Dancinger
Volejbal 18,00 – 19, 00 h. A. Svobodová 
Nohejbal – muži 19,00 – 20,00 h. T. Řeřucha

Čtvrtek Gymnastika 1.-3.tř. 13,00 –14,00 h. H. Makovičková
Ženy – kondiční cvičení 17,30 – 18,30 h. H. Makovičková             

Pátek Mažoretky MŠ  /v MŠ/ 12,30 – 13,10 h. M. Bernardová
Mažoretky 1.-3.tř. 13,15 –  14,15 h. M. Bernardová
Mažoretky 4.-8.tř. 14,15 – 15, 15 h. M. Bernardová

.

.

.

.

.        

Začali jsme cvičit od 1. října v tělocvičně školy.
Vchod od hřiště. Přezůvky a cvičební úbor.

Členský příspěvek: děti do 18 let – 100 Kč, dospělí – 200 Kč
Všichni členové jsou pojištěni.

Fotbalový podzim očima trenérů
„A“mužstvo
"A" mužstvo začalo třetí rok v 1.B třídě, 

kde si vede nad očekávání, protože po 
posledním podzimním kole naše mužstvo 
přezimuje na krásném druhém místě s 24 
body za týmem Zastávky u Brna, která má 
však náskok 10 bodů a je zaslouženě lídrem 
soutěže. Z mého pohledu klíč úspěchu 
v podzimní části je, že se klukům vrací dřina, 
kterou absolvovali v zimní přípravě!!! A já 
doufám, že v následné zimní přípravě budou 
všichni hráči zase poctivě pracovat tak, jak v 
předešlé přípravě. Sami potom můžou 
vidět, že jen tvrdou prací můžou pomýšlet 
na ty nejvyšší cíle!

Další pozitivní věcí je, že se nám daří 
zapracovávat mladé, kteří už v dorostu 
museli věkem skončit (Dancinger Štěpán, 
Čermák Ondřej, Částek Josef), anebo ty, co 
věkem stále patří do dorostu (Janík Jakub, 
Vybíral Ladislav, Vybíral Radek, Hochman 
Radim). Tímto bych rád pochválil kvalitní 
práci trenérů dorostu Josefa Částka a 
Tomaše Řeřuchy! K tomuto tématu teď tady 

ještě otevřeně řeknu, že uděláme všechno 
s trenérem "B"mužstva Martinem Janyš-
kem, aby náš rezervní tým postoupil do III 
třídy, protože pro kluky, co se nedostanou 
do základní jedenáctky „tento týden“, je 
potřeba, aby hráli kvalitnější soutěž, než je 
IV. třída! Tohle by našemu fotbalu v budouc-
nu určitě neprospívalo. No ale vize samotná 
je pouze jedna věc. Druhá věc je, že přede-
vším musí chtít v první řadě samotní hráči!

Na závěr bych chtěl poděkovat všem 
fanouškům, kteří nás podporují fanděním a 
doufám, že přes zimní přestávku naberou 
hlasivky. Protože právě vy jste tím dvanác-
tým hráčem na hřišti. Dále děkuji všem 
lidem, kteří se nějak podílejí na rozvoji 
fotbalového oddílu. Sportu zdar a fotbalu 
zvlášť!

Marek Ludvík – trenér „A“mužstva

Dorost
Polovina soutěže dorosteneckého 

fotbalu krajské I. B třídy je za námi, tak je čas 
na trochu bilancování. Divácká návštěvnost 

- malá, herní projev - nevyrovnaný, počasí - 
podzimní, sudí - dobří, občerstvení - výbor-
né.

Kluci během podzimu utvořili solidní 
partu, i když jsou mezi nimi značné věkové 
rozdíly, tak většinou šli jeden za druhého. 
Hráli jsme jak velmi kvalitní, tak i velmi 
neandrtálské utkání - konkrétně to poslední 
doma proti vedoucím Tasovicím (25 minut 
jsme jim byli víc než vyrovnaným soupeřem, 
pak dostaneme hloupý gól a je po nás). 
Během 20-ti minut si necháme dát 6 branek 
,v druhé půli jsme nechali - po velmi klidném 
monologu trenéra v kabině - Tasovice 
ohrozit naši branku pouze jednou a uhráli 
plichtu 1:1). Velmi kvalitní utkání jsme 
sehráli v Zastávce – prohra 2:3 (tam jsme 
třetí gól dostali až v 85. minutě), doma 
Přímětice – výhra 7:1 a Višňové – výhra 5:1. 
Smolné utkání bylo doma proti Miroslavi - 
prohráli jsme 2:1, ale daly se tři góly.

Jsem velmi mile překvapen morálkou a 
přístupem Pavla Hochmana, Davida Coufala 
a Lukáše Němce. Zimní přípravu začneme 8. 
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1. 2015, dvakrát týdně - jednou tělocvična, 
jednou venku + přípravná utkání. Pokud to 
kluci vezmou odpovědně, tak si troufám na 
konečné páté místo. Pokud nevezmou, tak 
si netroufám na nic. 

Trocha čísel nikdy neškodí:
- sehráli jsme 13 utkání - 3x výhra a10x 

prohra, 28 branek jsme dali a 48 dostali, 
červenou kartu jsme nedostali a žlutých 
bylo 11. Podle vstřelených branek nám patří 
7.-8. místo, podle obdržených 12.-13. a dle 
bodového zisku 13. Nejvíc branek dal Radim 
Hochman - 9. Nejvíc se zlepšil Dalibor 
Peřinka a s malou výhradou v důrazu Pavel 
Hochman. 

Závěrem chci poděkovat divákům za 
podporu, klukům za to, že to v krizích 
nevzdali, Petrovi, Radkovi, Slávovi za mávání 
a jinou pomoc, Štěpánovi za trénink golma-
na a Tomovi Řeřuchovi za zbytek.

Josef Částek – trenér

Přípravka 
Od roku 2010 začaly probíhat tréninky 

malých kluků, kterým bylo od 3 do 5-ti let. 
Trénovalo se 2x týdně pod vedením 
Vladimíra Dvořáka. Postupem času přibýva-
lo více kluků a tím bylo zapotřebí připojit 
i více trenérů. Nejprve šlo spíše o to, aby 
kluci neseděli doma a šli si ven s ostatními 
zaběhat - ,,zablbnout‘‘. Seznamovali jsme je 
s balonem i se samým fotbalem. Po dvou 
letech byly znát první pokroky. Kluci se 
opravdu snažili a chtěli být lepší a lepší. 

Letos jsme se zúčastnili dvou turnajů, 
v Jevišovicích a v Dobšicích. Kluci dokázali 
vyhrát na obou turnajích. V podzimní sezo-
ně byli kluci přihlášeni do soutěže mladších 
přípravek. Jejími soupeři byly Znojmo A, 
Znojmo B a Polánka. Po odehraných 9-ti 
zápasech se kluci umístili na 1. místě v tabul-
ce. Nejvíce gólů v těchto zápasech nastřílel 
hráč Vítek Polášek s 10-ti góly. Také jsme 

hráli další zápasy s jinými soupeři, kde jsme 
tolik úspěšní nebyli. 

Na konci podzimní sezóny TJ Sokol 
Blížkovice uspořádal turnaj mladších přípra-
vek. Turnaje se zúčastnilo 8 týmu, které byly 
rozděleny do 2 skupin podle roku narození. 
Ročník 2006 – 2007 a ročník 2008 - mladší. Ti 
nejmenší se umístili na 4. místě, které jim 
dává motivaci do další práce. Jelikož se 
turnaje nezúčastnili mladší žáci ze Štítar, 
museli jsme rozdělit tým Blížkovic do dvou 
týmů. Hráči obsadili 1. a 3. místo. Patří jim 
velká gratulace. 

Děkuji hráčům, kteří rádi chodí trénovat 
a zároveň je to výzva i pro ty, kteří by chtěli 
začít. Začínáme v lednu v tělocvičně, přes-
nější informace budou viset na vývěsní 
tabuli u kabin. 

Adéla Dvořáková, Vladimír Dvořák, René 
Polášek – trenéři

redakčně kráceno
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Setkání důchodců
Každoroční tradicí se u nás v Blížkovicích stává i setkání důchod-

ců. I letos pro tyto účely propůjčila své prostory sálu základní škola. 
K tanci a poslechu hrála skupina Prima Band pana Holíka a o kul-
turní vložku se postarali svými hudebními i tanečními vystoupení-
mi žáci ZŠ Blížkovice. Občerstvení ve formě pozdního obědu bylo 
připraveno v nově otevřené restauraci (školní jídelně) Scolarest. 
Samozřejmostí byla i bohatá tombola, ve které byla i tentokrát 
spousta praktických cen. Starostka městyse informovala v průbě-
hu večera všechny účastníky o investičních a ostatních akcích, 
které byly uskutečněny od posledního setkání důchodců doposud. 

Jsme rádi, že je o toto tradiční setkání velký zájem a těšíme se 
v příštím roce.

Andrea Kučerová

4. kontrolní odlov Mácova rybníka
V sobotu 30.8.2014 od 8 hod. do 14 hod. proběhl kontrolní 

odlov na Mácově rybníku formou rybářského závodu. Zúčastnilo se 
41 závodníků, kteří byli rozděleni do dvou skupin, a to do kategorie 
rybářů do 15 let a kategorie starších rybářů nad 15 let.  Pro všechny 
závodníky bylo připraveno občerstvení, nechyběla ani smažená 
ryba. 

 

V kategorii do 15 let (16 závodníků) se umístili:
1. místo Karel Česnek 385 cm 24 kusů ryb
2. místo Holík Mikuláš 318 cm 18 kusů ryb
3. místo Kočár Kamil 238 cm 12 kusů ryb
 

Nejmenší ryba Adam Drvoštěp 8 cm
Největší ryba Miroslav Pléha 30 cm

V kategorii nad 15 let (25 závodníků) se umístili:
1. místo T. Kadlec 2 389 cm 174 kusů ryb
2. místo Martin Černý 1 846 cm 106 kusů ryb
3. místo Stanislav Černý 1 788 cm 123 kusů ryb
 

Nejmenší ryba Radek Závadský 7 cm
Největší ryba Petr Kučera 62 cm

 

Máme radost, že se rybaření v naší obci těší stále větší oblibě.
 Děkujeme všem závodníkům a doufáme, že se  při příštím 

kontrolním odlovu opět sejdeme v tak hojném počtu jako letos.
Klára Horecká
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II.HUBERTOVA JÍZDA BLÍŽKOVICE
Dne 25. 10. 2014 se uskutečnila II. Hubertova jízda 

v Blížkovicích, kterou pořádala stáj Blížkovice ve spolupráci se stájí 
Krnčice. Zúčastnilo se jí 12 jezdců a 8 vozatajů. Sraz všech účastníků 
byl v 10 hodin na Žlebech.

Akce byla zahájena slavnostním nástupem a přečtením 
honebních pravidel. Poté se všichni účastníci zapojili do vyjížďky 
pod vedením „mástra“ Kateřiny Radové do okolí Blížkovic, kde si 
mohli jezdci skočit pár přírodních skoků, které pro ně byly 
připraveny. Na závěr vyjížďky bylo pro jezdce připraveno Halali 
(dostih), kde zvítězila Kateřina Radová s koněm Portos ze stáje 
Blížkovice.

Po skončení vyjížďky bylo pro účastníky i diváky připraveno 
občerstvení a na odpoledne bylo naplánováno plno soutěží. 
Nejdříve se jely soutěže s koňmi a na závěr si mohly zasoutěžit 
i děti, pro které pořadatelé připravili překážkovou dráhu.

Vozajský parkur lehkých koní 
 1. místo Kosmáková Kateřina s koňmi Moly a Niky
 2. místo Jaroslav Svoboda s koňmi Iva a Paramon
3. místo Růžička Milan s koňmi Iva a Paramon 

  

Vozatajský parkur těžkých koní 
1. místo Josef Nevoral s koňmi Lucka a Linda

 2. místo Jan Nejeral s koňmi Lucka a Linda
 3. místo Nikola Česneková s koňmi Lída a Amálie

Slalom pod sedlem – 1.místo Navrkalová Jana s koněm Valtracis
 2. místo Navrkalová Jana s koněm Espelída
 3. místo Kosmáková Kateřina s koněm Lukas

Mini-maxi – 1.místo Kateřina Radová s koněm Portos
 2.místo Navrkalová Jana s koněm Espelida

Slalom s kládou – 1.místo Durda František s koněm Urana
 2.místo Čaněk Martin s koňmi Moly a Niky
 3.místo Nevoral Josef s koněm Linda

Na konec byla vyhlášena soutěž „židličková“ pro vozataje i pro 
jezdce součastně, kde se na 1. místě umístila Miroslava Šváchová, 
na 2.místě Nikola Česneková a na 3. místě Josef Haupt.

Rádi bychom poděkovali všem příznivcům koní, kteří se 
zúčastnili Hubertovy jízdy na Žlebech. Také děkujeme divákům, 
kteří nás přišli podpořit a užít si s námi krásného dne.

Zvláštní poděkování patří městysi Blížkovice a paní Evě 
Komendové, díky nimž jsme mohli zrealizovat tuto akci a také 
nakoupit sponzorské dary. 

Za stáj Blížkovice, Kateřina Radová
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Adéla Bloudíčková nar. 26. 8. 2014 váha 3,32 kg, míra 52 cm
Lenka Maarová nar. 5. 10. 2014 váha 3,61 kg, míra 51 cm     
Matěj Novák nar. 7. 7. 2014 váha 4,18 kg, míra 55 cm
Václav Vydra nar. 3. 11. 2014 váha 3,62 kg, míra 52 cm

Narozené děti

Blah o p ře j eme ro d ičů m 
k n a r o z e n í  m i m i n e k  
a přejeme hodně radostných 
chvil při jejich výchově.



V sobotu 13. 12. 2014 proběhlo v obřadní síni 
městyse Blížkovice slavnostní vítání dětí do 
života. Adélu Bloudíčkovou, Lenku Maarovou, 
Matěje Nováka a Vaška Vydru přivítala mezi, 
občánky naší obce, osobně paní starostka.

Přejeme všem dětem a rodičům hodně 
zdraví, štěstí a spokojený, láskou naplněný život.

19

Významné životní jubileum
si v měsíci červenci až prosinci 2014 
připomínají tito naši spoluobčané:

86 roků Mácová Marie
87 roků Bloudíčková Ema
88 roků Luftová Kristina
89 roků Konvalina Jaromír

Čamrdová Marie
Bořecká Vítězoslava

Všem jubilantům blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví, osobní štěstí a životní optimismus.

Z našich řad odešli 
MUDr. Josef Sedláček          * 1926
Františka Šplíchalová           * 1930
Ing. Josef Kříž            * 1941
 

Vážení pozůstalí, přijměte upřímnou soustrast nad ztrátou blízkého člověka. 

Zima udeřila
Příroda nám nedávno ukázala, kdo je tady 

pánem. Pod tíhou ledu popraskaly tisíce 
stromů. Ani Blížkovice nebyly ušetřeny. 

Situace v lesích je stále nebezpečná, proto 
se nedoporučuje minimálně do konce 
měsíce února 2015 vstupovat do lesů a 
parků. 

K a l a m i t u  z p ů s o b i l  m i m o ř á d n ý  
meteorologický jev. Mezi mraky bylo nad 
nulou, nad povrchem Země mrzlo. Kapky 
deště se po dopadu měnily v led, který 
stromy uvěznil do těžkého ledového krunýře. 

Škody v Blížkovicích byly nemalé. Nejvíce 
byl poškozen hřbitov. 

Ač byla lípa na hřbitově v minulosti 
bezpečnostně ošetřena, tak její padající 
větve napáchaly velké škody na náhrobcích. 
Občané, kterým byly hroby poškozeny, to 
vnímali velmi osobně. Vždyť zde mají 
pochované své nejbližší. 

Zastupitelstvo, ač městys Blížkovice není 
vlastníkem hřbitova, nechalo poničenou a 
hlavně nebezpečnou lípu 9. 12. 2014 pokácet 
a dříví z této lípy bylo rozděleno mezi tři 
občany, jimž byly náhrobky zcela poničeny. 
Zastupitelé městyse Blížkovice se na svém 
zasedání usnesli, že z rozpočtu vyčlení 
celkovou částku 50 000 Kč na opravu těm, 

kteří škodu utrpěli. Finanční pomoc bude 
vyplacena po předložení dokladů za opravy 
náhrobků a nebo koupi nových luceren.

Domníváme se, i když za vzniklé škody 
neodpovídáme, že je naší morální povinností 
takto pomoci. 

Doporučujeme Vám všem, abyste si svoje 
hrobová místa pojistili proti vandalismu a 
podobným věcem. Městys Blížkovice tuto 
pojistku uzavřít nemůže, protože není 
vlastníkem. Vlastníkem je Římskokatolická 
farnost. 

Bc. Šárka Ježková, starostka

91 roků Pospíchalová Františka
Kuchtíková Milada

93 roků Jenerálová Vlasta
Maxera František

103 roků Holíková Marie

Vítání dětí
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Vánoční strom
Je pozdní ráno a nad Blížkovicemi se 

povalují tmavé mraky. Počasí je chladné, 
jemně mrholí. Zima začíná pomalu přebírat 
vládu. Pro ty, co se vracejí z ranního nákupu, 
je silnice na Budín u Kohoutkových 
neprůjezdná. Důvodem však není náledí, na 
to si budeme muset ještě několik dnů 
počkat.

Když se ospalým ránem rozezní zvuk 
motorové pily, spoustě sousedů už svítá. 
Pokud ještě ne, stačí letmý pohled do 
kalendáře. Je sobota 22. listopadu 2014 a 
čas vánočních svátků se neúprosně blíží.

Jako každý rok, i letos proběhlo před 
začátkem adventu stavění vánočního 
stromu na náměstí městyse. Vzhledem 
k nově zrekonstruovanému náměstí bylo 
třeba vybrat i dostatečně reprezentativní 
stromek. Volba padla na smrk rostoucí pod 
dohledem rodiny Kohoutkových.

Stavění se, stejně jako v letech minulých, 
ujali členové SDH Blížkovice. Samotné 

kácení jemně komplikovala přítomnost 
drátů místního rozvodu elektrické energie. 
Jeřábník p. Šula si však s touto drobností 
poradil a před desátou hodinou se tak celý 
proces přesunul na náměstí.

Věcí, nad kterou jsme dlouho dopředu 
dumali, byl způsob zajištění stromu na 
náměstí. V průběhu rekonstrukce náměstí 
došlo ke značné změně jámy, jež se k účelům 
stavění vánočního stromku a májky používá. 
Původní hranatý tvar s náběhem byl zrušen 
a místo něj byla umístěna betonová skruž, 
jež nedovolovala použít tradiční způsob 
zajištění. Rozhodly jsme se tak pro zasypání 
kmene štěrkem. Z pohledu stavění se 
jednalo o jasnou výhru, samotné upevnění 
stromu bylo hotovo stěží za pět minut. 
Otázkou zůstává, zda se povede strom 
stejně pohodlně vyndat.

Po několika letech se změnila i výzdoba 
stromku, když šéfdesigner vsadil na čistě 
bílé, jednobarevné pojetí. 

dkud vůbec tradice vánočních stromků 
pochází?

Z německých měst. Původně nebyly 
stromky zdobeny svícemi, o tom je první 
zmínka až v brémské kronice z roku 1570. 
Tyto zdobené stromky se nacházely 
v cechovních a řemeslnických domech, do 
rodinných domů se začaly stěhovat až 
v druhé polovině 17. století. Za hranice 
N ě m e c ka  s e  d o stáva j í  ve  sto l et í  
devatenáctém. Novinka se šíří nejprve 
městy, až později se začíná objevovat na 
venkově.

Zdobení stromků je považováno za 
pohanský zvyk. Germánské kmeny kdysi 
takto uctívaly boha Wotana o zimním 
slunovratu. Tradice se tak šíří spíše 
v protestantských rodinách, křesťanské ho 
přejímají později. 

První doložený vánoční stromek v Česku 
pochází z roku 1812. Zvyk se začíná šířit ve 
40. letech 19. století z Prahy. Kolem roku 
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Svobody v Brně v roce 1924, pod nímž 
uspořádal spisovatel Rudolf Těsnohlídek 
sbírku pro všechny opuštěné děti.

Mikuláš není žádná vymyšlená pohádková postava jako třeba čert. On skutečně žil. Narodil se v bohaté rodině roku 260 ve městě Patra 
v jižním Turecku. Vypráví se o něm, že pomohl chudému sousedovi, který měl tři holčičky. Třikrát tajně vhodil do jeho domu měšec s penězi 
a souseda zachránil před bídou. Časem Mikuláš rozdal veškerý svůj majetek a stal se biskupem ve městě Myře. Staral se o sirotky, pomáhal 
vdovám a všem chudým a pronásledovaným. Dokonce se o něm vypráví, že když byl v Myře hladomor, zázračně namnožil bochníky chleba. 
Celý život pomáhal lidem, které stihlo nějaké neštěstí. Dožil se devadesáti let. Po smrti byl uctíván a prohlášen za svatého. A tak si 
Mikulášovu štědrost lidé připomínají každým rokem v celé Evropě. Pátého prosince,  v předvečer jeho svátku, chodí Mikuláš v doprovodu 
anděla a čerta. Mikuláš je oděn jako biskup. Má bílé roucho, na hlavě vysokou, do dvou špic vybíhající čepici, které se říká mitra. V ruce drží 
dlouhou, pastýřskou hůl, nahoře stočenou a zdobenou, které se říká berla. Všechny děti rozradostňuje svou nadílkou.

1860 se na smrčcích, jedličkách a májkách 
začínají objevovat svíčky. Na venkov 
pronikají stromečky daleko pomaleji, až do 
1. světové války se ve venkovských 

staveních objevuje pouze ozdobená 
smrková či jedlová větev.

Prvním vánočním stromem na náměstí 
byl v Česku „Strom republiky“ na náměstí 

Co víme o Mikulášovi?

Co víme o čertovi?
To je mi záhada. 
Nikdo nikdy neviděl čerta,
a přece víme, jak vypadá.
Má kopyto na jedné noze
a umí létat po obloze.
Má rohy a oháňkou mává.
Kdepak, to není kráva. 
Víme, že bydlí v pekle,
a víme, že žádné peklo není,
a víme, že hudruje vztekle,
asi takhle: blekle, blekle.

Andělská
Anděl jenom křídly mávne
a letí nad městem a nad polem.
Jak je létat snadné!
Jak je krásné býti andělem!

Má velká křídla z bílých peří
a na nebi postýlku,
a když chce, tak nebe rozesněží
a dá nám bílou nadílku.

Vánoce a zvony
Zvony patří k Vánocům stejně jako 

betlémy, stromky a jmelí. Mají v sobě však 
ještě něco navíc – temné kouzlo 
a vznešenost. Hlas zvonů má moc svolávat 
lid, varovat jej před nebezpečím nebo 
prostě hlásit dobu polední či přinášet 
radostné i smutné zprávy. 

Zvony se objevují také v celé řadě 
pověstí. V tento vánoční čas stojí za zmínku 
pověst o Štědrém dni. Příběh vypráví, že 
o půlnoční mši na Štědrý den se hlasem 
zvonů probudí mrtví a otevřou všechny 
zakopané poklady, rozezvoní se také 
všechny zvony z propadlých a ztracených 
obcí. Kdo by však vstoupil pod zem se 
záměrem obohacení, uvízne tam a vrátí se 
až za mnoho věků, neboť minuta trvá 80 let. 
Proto se také na vánoční stromek věší 
ozdoby ve tvaru zvonků, které mají mimo 
jiné varovat před pokusem o snadné nabytí 
majetku. 

Po zazvonění půlnočních vánočních 
zvonů je také možné nahlédnout do 
vysekané díry v ledu a spatřit tam 
budoucnost, jak nám popisuje Erbenův 
Štědrý den. A samozřejmostí je, že vánoční 
zvoneček ohlašuje počátek rozdávání dárků.

Dějinné záznamy hovoří i o nadpřiro-
zených účincích zvonění. V 11. století se 
doporučovalo zvonit například v čase 
blížících se živelných pohrom a při zahánění 

zlých duchů (démonů). Naši předkové věřili, 
že kovový zvuk zvonečků zaplaší i temné síly. 

Stále však platí, že zvon na věžích „živé 
volá, mrtvé oplakává a blesky láme.“ 
Zejména v křesťanských církvích měl zvon, 
ale i kostelník, který na něj zvonil, 
významnou úlohu. Zvony se využívaly 
nejdříve na strážních věžích; v té době věřící 
svolával posel či trubka, ale i  „svatá deska“ 
a údery na ni. Z klášterů, kde svolávali 
mnichy na modlitby zvoněním, se později 
dostaly zvony na kostelní věže, zejména 
v katolických chrámech. 

V evropské historii se setkáme i s přeta-
vováním kostelních zvonů na zbraně. Nešlo 
však jen o materiál, který byl podobné 
kvality. Svoji úlohu hrálo i posvěcení zvonu 
jako takového, a tím přenesení určitého 
posvěcení na zbraně. Velké množství tak 
bylo zrekvírováno pro vojenské účely. 

Tento smutný osud zastihl také zvony, 
které po několik let vyzváněly na našem 
kostele. Dovolím si citovat pana F. 
Konvalinu, který nejen na toto období 
vzpomíná:  

„Velmi rád jsem chodil do kostela na věž 
zvonit. Poledne a klekání zvoníval kostelník 
sám, ale v neděli před mší jsme všemi čtyřmi 
zvony vyzváněli my, kluci. Nejmenší zvon 
měl jméno Marie a byl to umíráček. Na ten 
zvonil kostelník, když někdo umřel. Největší 

zvon se jmenoval po patronu kostela 
Bartoloměj, my jsme mu říkali „Velké,“ druhý 
byl Metoděj, námi zvaný „Poledňák,“ pak 
Cyril a poslední Josef, zvaný „Malé.“

Ke zvonění bylo třeba trochu síly a hlavně 
zručnosti. Když za války zvony sundali a 
odvezli jako materiál na kanóny, byl jsem 
u toho a bylo mi velice smutno. Jako by 
odcházel kus mého dětství.“ Nové zvony byly 
ulity přímo v Blížkovicích Gabrielem 
Knosem v roce 1968 a kostel sv. Bartoloměje 
zdobí dodnes. 

Andrea Kučerová

Čerpáno z:
 Helena. Mystérium českých zvonů[on-line].2.4.2014, 
[cit. 5.12.2014]. Dostupné z: http://www.referatky-
cz.estranky.cz/clanky/zvony-odletaji-do-rima.html
Vánoční výstava [on-line]. , [cit. 5.12.2014].Dostupné 
z: http://www.vanocnivystava.cz/
ČERNEK, Josef. Vánoce a zvony, my a 
zvoneček.Magazín Energy-vitae, 2014/12,2015/1, str. 
3. MK-ČR-E-15467
Blížkovice v obrazech.1.vyd.Brno: Vydavatelství F.R.Z. 
agency s.r.o., 2009. str. 94. ISBN 978-80-87332-01-6

A víme, smrdí sírou,
proletí komínem i jinou dírou.
A víme, že je hrozně starý
a hloupý a zlý a provádí čáry
a je strašně chlupatý.
Každý ho umí popsat od hlavy 
až po paty.
Kdo ví, čí je to vina.
Bude v tom nějaká čertovina.
Nikdo nikdy neviděl čerta,
a všichni víme, jak vypadá.
To je mi záhada.
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Jak se Hvězda stala „hvězdou“
Vánoční hvězda, Euphorbia pulcherrima, 

známá též jako poinsettie, je známým 
vánočním symbolem. Rok za rokem se pomalu 
stává samozřejmou dekorací  našich 
domácností i přes její cizokrajný původ. Svou 
krásou a barevností vhodně doplňuje tmavou 
zeleň chvojí.

V jazyku Aztéků se rostlina nazývá 
Cuitlaxochitl, což v překladu znamená 
„květina, která roste ve zbytcích či půdě.“ 
Aztékové rostlinu používali k výrobě 
červeného barviva a jako antipyretikum. 
V současné době je v Mexiku a Guatemale 
známá jako Noche Buena, tedy Štědrý den. 

Její asociace s Vánocemi má kořeny 
v Mexiku, kde pověst vypráví o mladé dívce, 
jež byla příliš chudá na to, aby mohla Ježíšovi 
dát dárek na oslavu jeho narození. Příběh 
vypráví, že dítěti anděl poradil natrhat 
obyčejný plevel z okraje cesty a položit jej před 
kostelní oltář. Z plevelu vyrašily karmínové 
květy a staly se krásnými poinsettiemi. 

Od 17. století začleňovali v Mexiku tuto 
rostlinu do vánočních oslav františkáni. Tvar 
hvězdy z listů symbolizuje betlémskou hvězdu, 
a její červená barva představuje krev jako oběť 

ukřižování Ježíše. 
O její celosvětovou slávu se postaral J. R. 

Poinsett, první americký velvyslanec v Mexiku. 
Ten ji roku 1825 přivezl ze svého působiště do 
Spojených států a rozeslal do různých 
botanických zahrad po celém světě. Dnes, a 
v této roční době zvláště, neexistuje snad 
nikdo, kdo by ji neznal. 

Její každoroční vánoční invazi velí už desítky 
let jeden rodinný klan. Začátkem minulého 
století začal A. Ecke, německý imigrant, 
prodávat  svou obl íbenou poinsett i i  
v pouličních stáncích v Los Angeles a rozjel 
rodinný byznys. O celosvětovou reklamu se 
postaral jeho vnuk Paul, který rostlinu během 
vánočních svátků vytrvale propagoval 
v televizi. Eckeové si pak nechali patentovat 
způsob roubování a větvení rostlinek a zdoko-
nalili distribuci řízků. 

Díky tomu jsou i dnes poinsettie oblíbenou 
součástí vánoční výzdoby v domácnostech, 
kostelech, obchodech i kancelářích. Ve 
Spojených státech se dokonce 12. prosince 
slaví národní den Poinsettie. U nás je patrně 
nejpopulárnější její bohaté a nápadné 
červené olistění.

Koupili jste si poinsettii, neboli vánoční 
hvězdu? Pár týdnů bude zdobit váš byt svými 
nádhernými listeny, pak ale opadá a stane se 
z ní obyčejná nezajímavá kytka. Rozhodně ji 
ale nevyhazujte, je to trvalka, která vám může 
dělat radost po mnoho let. Postavte ji na 
chladnější, stinné místo a omezte zálivku. 
V březnu seřízněte výhony na cca 10 cm. 
Nezapomeňte ji také přesadit a celé léto dobře 
zalévat.

Pokud chcete, aby vám hvězda „vykvetla“ 
i další Vánoce, musíte ji oklamat. Přibližně od 
poloviny září ji dopřávejte maximálně 10 
hodin denního světla, po zbytek dne ji musíte 
zatemňovat. Před Vánoci se zase rozzáří rudou 
barvou a bude ještě hezčí, než když jste ji 
kupovali.  

Andrea Kučerová

Svěcení zvonů 3. 11. 1968Svěcení zvonů 3. 11. 1968

Čerpáno z:
http://www.denik.cz/z_domova/pribeh-vanocni-hvezdy-z-mexika-az-na-moravu-20131223-ly9l.html
magazín Energy-vitae str. 9
http://abecedazahrady.dama.cz/clanek/jak-se-pestuje-vanocni-hvezda
http://hobby.blesk.cz/clanek/hobby-zahrada/146083/vanocni-hvezdu-nevyhazujte-umi-se-cervenat-kazdy-rok-jak-to-zaridit.html

Pečeme vánočku
Vánočku pečeme na Štědrý den. Svým tvarem se má podobat 

Ježíškovi v peřince. Je symbolem nového života a plodnosti. Do 
těsta můžeme zapracovat minci a ten, kdo ji najde, bude příští rok 
bohatý a zdravý. 

Voňavé, vláčné a chutné jsou vánočky z tradičních surovin, 
splétané ručně, plné rozinek, sypané mandlovými lupínky. A právě 
takovou si upečeme!
Potřebujeme:
500 g polohrubé mouky 2 lžíce rumu
250 ml mléka 80 g rozinek namočených v rumu
100 g másla hrst nasekaných mandlí
100 g cukru moučka hrst mandlových lupínků
2 žloutky špetka muškátového oříšku
1 vanilkový lusk citrónová kůra
25 g droždí ½ lžičky soli

Postup:
Mouku prosejeme do mísy, do důlku v mouce dáme lžičku cukru 

a rozdrobené droždí, zalijeme trochou vlažného mléka. Necháme 
vzejít kvásek. Potom přidáme žloutky, rozpuštěné vlažné máslo, 
zbytek vlažného mléka, rum, cukr, vanilkový cukr, obsah 
vanilkového lusku, špetku muškátového oříšku a citrónovou kůru, 
osolíme. Vypracujeme hladké tužší těsto a nakonec do něj 
vmícháme rozinky a mandle. 

Mísu s dobře vypracovaným těstem poprášíme moukou, 
přikryjeme utěrkou a necháme vykynout na teplém místě. 
Vykynuté těsto přendáme na vál vysypaný moukou, prohněteme a 
necháme ještě chvíli kynout. Potom rozdělíme těsto na devět 
stejně velkých bochánků a vyválíme z nich válečky. 

Nejdříve upleteme cop ze čtyř válečků, rukou spodní pletenec 
mírně zploštíme a přendáme na dobře vymazaný plech. Poté na 
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tento základ dáme cop ze tří válečků a 
nahoru položíme pletenec ze dvou válečků. 
Konce jednotlivých copů zasuneme 
dospodu.

Vánočku přendáme na plech a necháme 
ještě čtvrt hodiny kynout. Poté ji potřeme 
r o z š l e h a n ý m  v e j c e m ,  p o s y p e m e  

mandlovými lupínky a propíchneme 
špejlemi, vánočka se tak zpevní a při pečení 
se „nerozjede.“ Pečeme v předehřáté 
troubě 10 minut při 220 °C. Poté stáhneme 
teplotu na 160 °C a dozlatova dopečeme 
(cca 45 minut). 

Čerpáno z:
VÝTISKOVÁ, Ilona. Jídelníček z naší 

rovnoběžky. Magazín Energy vitae, 
2014/12, 2015/1, str. 7.MK-ČR-E-15476.
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Dne 4.1.2015 ve 13 hod.
se uskuteční

Tříkrálová sbírka.

Advent v Blížkovicích
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Vánoční koncert
V neděli 14.12 se uskutečnil v sále ZŠ Blížkovice vánoční koncert 

dětí.
Děkuji jménem rodičů a prarodičů za neopakovatelný zážitek. 

Je až s podivem, co učitelé zdejší školy dokáží s dětmi připravit za 
tak krátkou dobu.

Z dětí bylo patrné nadšení. Jejich sladěné oblečení, prostředí, 
ve kterém vystupovaly, vánoční výzdoba. To vše přispělo k 
předvánoční pohodě nás všech.

Ještě jednou všem za neopakovatelný zážitek děkuji.
Jiřina Chaloupková
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Mše svaté o Vánocích
24. 12. 2014 22.00 hod. 
25. 12. 2014 10.30 hod.
26. 12. 2014 10.30 hod.
28. 12. 2014 10.30 hod.

Pracovní doba v období Vánoc:
Městys Blížkovice
23. 12. 2014 – zavřeno
30. 12. 2014 – do 11.00 hod., poslední den pro přijímání plateb
31. 12. 2014 – zavřeno
2. 1. 2015 – zavřeno

Lékaři:
MUDr. Mgr. Alois Dítě 
31. 12. 2014 se ordinuje pouze od 7.00 hod. do 10:00 hod.

MUDr. Tomáš Škaroupka 
23. 12. 2014 - 2. 1. 2015 se na zubním odd. neordinuje. 
Bolestivé případy v pracovní dny ošetří zubní lékař po telefonické 
domluvě v 18.00 hod. - tel. 515 259 913. 
O svátcích a o víkendu je nutné volat do Nové nemocnice ve 
Znojmě – tel. 515 215 111, kde ošetří bolestivé případy.

Lékárna:
24. 12. 2014 - 26. 12. 2014 – zavřeno
31. 12. 2014 - 1. 1. 2015 - zavřeno

Knihovna
19. 12. 2014 – zavřeno
22. 12. 2014 – 30. 12. 2014 - zavřeno 
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